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WRZ.0002.1.2025 

 

Protokół nr IX/25 

z obrad sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w dniu 30 stycznia 2025 roku 

 

Sesja Rady Powiatu Wodzisławskiego rozpoczęła się w dniu 30 stycznia 2025 roku o godz. 

14:00. Miejscem obrad była sala Powiatowego Centrum Konferencyjnego w Wodzisławiu 

Śląskim, przy ul. Pszowskiej 92a. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz otworzył sesję i na podstawie listy 

obecności stwierdził wymagane quorum. W sesji uczestniczyło 27 radnych. Lista obecności 

radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przywitał wszystkich zaproszonych 

gości oraz obecnych na sesji pracowników Starostwa oraz kierowników jednostek 

organizacyjnych. 

Ad. 2  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że porządek obrad 

wraz z materiałami na sesję został przesłany radnym drogą elektroniczną poprzez program 

„eSesja”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Powiatu. 

4. Sprawozdania: 

a) z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2024 rok, 

b) z działalności Zarządu Powiatu w okresie od VIII sesji. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) wniosku do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zezwolenie na utworzenie 

oddziału o profilu mundurowym w Zespole Szkół Licealnych i Technicznych 

w Rydułtowach przygotowujący do podjęcia służby w Policji, 

b) wniosku do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zezwolenie na utworzenie 

oddziału o profilu mundurowym w Zespole Szkół Licealnych i Technicznych 

w Rydułtowach przygotowujący do podjęcia służby w Straży Granicznej, 

c) zatwierdzenia zmiany Regulaminu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego 

w Wodzisławiu Śląskim, 
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d) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr XXVIII/294/2021 z dnia 29 kwietnia 

2021 r. w sprawie aktualizacji „Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 

zbiorowego dla powiatu wodzisławskiego”, 

e) zmiany Uchwały XXX/391/2022 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 27 kwietnia 2022 

r. w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej 

rozliczania, 

f) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 z dnia 19 grudnia 2024 

roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok wraz z załącznikami, 

g) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/88/2024 z dnia 19 grudnia 2024 

roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 2025-

2041, 

h) rozpatrzenia skargi Pani D. D. na działalność Dyrektora Centrum Administracyjnego 

Obsługi Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w Gorzyczkach, w którego skład 

wchodzi Powiatowy Dom Dziecka w Gorzyczkach, 

i) poparcia petycji Rady Gminy Mszana o wystąpienie do gmin Powiatu Wodzisławskiego 

o wsparcie finansowe działalności Ośrodka Wsparcia w Połomi, 

j) przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok. 

6. Funkcje kontrolne Komisji Rewizyjnej: 

a) sprawozdanie   z    realizacji   Planu   kontroli    Komisji  Rewizyjnej   za   2024   rok, 

b) rozpatrzenie  projektu   uchwały  w   sprawie  zatwierdzenia  Planu  Kontroli  Komisji 

Rewizyjnej  Rady  Powiatu  Wodzisławskiego  na  2025  rok. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Informacje bieżące. 

10. Zamknięcie obrad IX sesji. 

Wobec braku zgłoszonych wniosków do porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Pan 

Tadeusz Chrószcz przystąpił do jego realizacji. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, iż protokół z VIII sesji 

z dnia 19 grudnia 2024 roku został przygotowany i wyłożony w statutowym terminie. Uwag 

do protokołu nie zgłoszono. Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego nad przyjęciem protokołu.  

W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 26 radnych, bez 

głosów przeciwnych, bez głos wstrzymujący się. Wynik imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Protokół Nr VIII/24 z obrad VIII sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego w dniu 19 grudnia 2024 

roku został jednogłośnie przyjęty. 
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Ad. 4 

a) Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2024 rok, stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Rada Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 

 

b) Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od VIII sesji stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. Sprawozdanie zostało umieszczone w programie eSesja. 

Informacja o aktualnie prowadzonych postępowaniach o udzielenie zamówienia 

publicznego przez Wydział Funduszy Zewnętrznych i Zamówień Publicznych Starostwa 

Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Informacja 

o realizowanych postępowaniach o udzielenie zamówienia publicznego prowadzonych 

przez Powiatowy Zarząd Dróg w Wodzisławiu Śląskim, stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

W tym miejscu nastąpiła prezentacja filmu multimedialnego.  

 

Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń poinformował, że 27 stycznia 2025 roku po 22 

latach kierowania Urzędem Pracy dotychczasowa dyrektor, Pani Anna Słotwińska-Plewka 

przeszła na emeryturę. Nowe stanowisko 28 stycznia 2025 roku, w rezultacie wygrania 

procedury konkursowej, objęła Pani Angelika Krzywodajć. Następnie poprosił Panią Angelikę 

Krzywodajć o kilka słów.  

Dyrektor PUP Pani Angelika Krzywodajć powiedziała, że przez 22 lata, prowadziła dział 

poradnictwa zawodowego i szkoleń w Powiatowym Urzędzie Pracy. Kierowała zespołem, 

który aktywizował klientów Urzędu Pracy, pomagał w poszukiwaniu zatrudnienia jak również 

wspierał pracodawców w rozwoju zawodowym. Dodała, że w jej dziale wykorzystywano 

środki Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Poinformowała, że na ten rok udało się pozyskać 

większe środki, wynoszące 1 300 000 zł. Środki te zostaną zainwestowane w zasoby ludzi 

z Powiatu, po to żeby firmy się rozwijały i prężnie działały. Następnie powiedziała, że jest 

otwarta na sugestie, jeżeli chodzi o funkcjonowanie PUP ponieważ chce, aby działał na jak 

najwyższym poziomie i służył mieszkańcom poszukującym pracy jak również pracodawcom 

wymagającym wsparcia w zatrudnianiu osób. Dodała, że jest dopiero trzeci dzień na 

stanowisku i zamierza wkrótce podzielić się dalszymi informacjami. Powiedziała, że w ciągu 

tych trzech dni zrealizowano projekt mający na celu zwiększenie dostępności ofert pracy, 

które teraz można znaleźć w centralnej bazie ofert pracy. Natomiast za sugestią Pani 

Starosty, dla osób, które nie korzystają z Internetu w Urzędzie codziennie będą drukowane 

oferty pracy, które będą dostępne w holu oraz na pierwszym piętrze. Dodała, że wszystko to 

będzie dokładnie tłumaczone zainteresowanym. 
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Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń podziękował Dyrektor PUP Pani Angelice 

Krzywodajć za wystąpienie.   

 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok przedstawiła prezentację multimedialną, która stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron przedstawił prezentację multimedialną, która 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz podziękował Członkom Zarządu. 

Dodał, że sprawozdanie obejmuje również pisemne informacje dotyczące sprawozdana 

z posiedzeń Zarządu od VIII sesji oraz informacje o postępowaniach o udzielenie zamówienia 

publicznego. Następnie przypomniał o transmisji obrad Sesji i przywitał wszystkich 

śledzących obrady. Powiedział, że w tej chwili przechodzi do punktu zapytania, odnośnie 

bieżącej informacji jaką Zarząd złożył, a w następnej kolejności, również odda głos w innych 

sprawach.   

Radna Pani Danuta Maćkowska odniosła się do przebudowy drogi Bohaterów Warszawy 

w Rydułtowach. Szczególnie chodzi o odcinek od mostu na rzece Nacyna do granicy 

z Radlinem, łącznie z wymianą mostu. Dodała, że temat ten poruszała już w poprzedniej 

kadencji, zaś Radny Pan Wojciech Koźlik na początku bieżącej kadencji. Przypomniała, że jest 

to droga powiatowa. Zapytała, na jakim etapie znajduje się planowanie tej przebudowy. 

Zwróciła się z prośbą do Zarządu o rozważenie sfinansowania w 100% przez Powiat tego 

odcinka drogi. Podkreśliła, że chociaż obecnie obowiązuje zasada 50 na 50, lub jeżeli pojawią 

się środki zewnętrzne na przebudowę ulicy, prosi aby Zarząd wziął pod uwagę pełne 

finansowanie.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń podziękował za troskę o stan dróg powiatowych, na 

terenie Powiatu. Następnie przypomniał, że Powiat administruje siecią dróg, w ilości ponad 

206 kilometrów. Jeżeli chodzi o samo miasto Rydułtowy na chwilę obecną, przygotowano 

wspólnie z Rydułtowami, dokumentację na skrzyżowanie ulic Traugutta, Plebiscytowej 

i Bema. Dodał, że wartość tego zadania to ponad 11 000 000 zł. Natomiast jeżeli chodzi 

o ulicę Bohaterów Warszawy i most, razem z kładką na rzece Nacyna, to zadanie jest na 

końcowym etapie projektowania i zakłada, że w ciągu półtora miesiąca, będzie pozwolenie 

na budowę i ostateczne koszty. Wstępne koszty tego zadania są znane, natomiast jak 

wspomniał, jest to na końcowym etapie, dlatego nie chciałby mówić o konkretnych kwotach, 

ale zakłada, że na to zadanie szacunkowy kosztorys inwestorski, będzie opiewał na kwotę 

pomiędzy 15 000 000 zł a 16 000 000 zł, z tym, że jeszcze w tej chwili trwają rozmowy, na 

temat ostatecznej wersji tego kosztorysu. Dodał, że mowa o dodatkowych robotach 

towarzyszących temu zadaniu. Następnie odniósł się do Radnej Pani Danuty Maćkowskiej 

i prośby finansowania ww. zadania w 100 %. Zauważył, że od wielu lat, wszystkie zadania 

drogowe realizowane przez Powiat na drogach powiatowych, były realizowane zawsze, 

z udziałem przynajmniej 50 % samorządów gminnych czy miejskich. Dodał, że mowa 
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o sytuacjach, kiedy zadanie realizowano tylko i wyłącznie wspólnie z gminą, wtedy po 50 % 

całości zadania. Natomiast na większe zadania kilkunastu milionowe, z reguły próbowano 

pozyskać środki zewnętrzne i zazwyczaj to się udawało. Dopiero udział własny, był 

realizowany na zasadach 50 na 50, z budżetu Powiatu i gminy, na terenie której, ta droga się 

znajdowała. Dodał, że oczywiście Zarząd pochyli się nad prośbą Radnej i zastanowi się nad 

możliwościami, jednak dopiero w momencie poznania ostatecznej wartości tego zadania. 

Natomiast już w tej chwili patrząc na aktualny budżet Powiatu, może powiedzieć, że w tym 

roku na pewno, nie będzie takiej możliwości. Poinformował, że w tym roku będą realizowane 

te zadania, które mają już dofinansowanie i są kontynuowane z ubiegłego roku. Dodał, że na 

jednym z najbliższych konwentów, wspólnie z włodarzami miast i gmin, będą decydować, czy 

wybierać zadanie, na które samorządy będą gotowe wyłożyć 50% wartości całego zadania, 

albo 50% wartości udziału własnego. Powtórzył, że na wspominane przez Radną zadanie 

Powiatu nie będzie stać, aby wykonać go w całości ze środków własnych. Ponadto, gdyby 

Zarząd zdecydował się na realizację chociaż jednego zadania ze 100 % udziałem Powiatu, to 

gwarantuje, że żaden inny samorząd, od tego momentu nie dołożyłby ani złotówki, do 

realizacji zadań, zwłaszcza  tych dużych, na które występuje się o środki finansowe 

zewnętrzne. Dodał, że na ten rok jedyną możliwością pozyskania środków z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg, jest możliwość pozyskania 50 % dofinansowania, do danego 

zadania. Więc, jeżeli udałoby się pozyskać dofinansowanie na dane zadanie, nie mówi w tej 

chwili o konkretnym zadaniu, ale jakiekolwiek zadanie z gotową dokumentacją, których jest 

kilka na terenie Powiatu, jeżeli uzyska się 50 % środków zewnętrznych, to pozostałe 50 %, na 

pół z daną gminą. I to jest jedyny możliwy sposób realizację tego zadania. Dodał, że rozumie, 

iż Radna Pani Danuta Maćkowska występując z takim wnioskiem jest po rozmowach 

z włodarzami albo radnymi miasta Rydułtowy, którzy również jemu przekazują informacje 

m.in. obyło się kilka spotkań, że w tej chwili nie są w stanie partycypować, w pokryciu 

udziału własnego. W związku z powyższym będzie bardzo trudno zrealizować to zadania na 

terenie Rydułtów. Następnie wspomniał, że są gminy, które do wspólnych zadań dokładają 

nie 50%, a 70%. Także w tym wypadku zarówno on jak i Zarząd, nie ma żadnej argumentacji, 

żeby wybierać zadanie, które należy sfinansować w 100%, w zamian za zadanie, na które 

można pozyskać 70% środków.  

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że oczywiście jest po rozmowach i zdaje sobie 

sprawę, że 100 % finansowania…   

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zwrócił uwagę, że to on przejmuje 

prowadzenie. Następnie podziękował Staroście za bardzo wyczerpujące wyjaśnienie do tego 

punktu. Zauważył, że w tej chwili, do głosu zgłosił się...  

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że ona jeszcze nie skończyła. 

 Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że nie udzielił Radej głosu 

ponieważ w tej chwili do głosu, zgłasza się Radny Pan Andrzej Kania. Zgodnie z kolejnością 

zgłoszeń następna jest Radna Pani Danuta Maćkowska.   
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Radny Pan Andrzej Kania odniósł się do protokołu z posiedzenia Zarządu z 3 stycznia 2025 

roku, punkt 4b, dotyczący projektu uchwały Zarządu Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zmian w planie wydatków budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok polegających na 

przeniesieniu kwot wydatków z rezerwy ogólnej, na rozdział 7005, w celu zabezpieczenia 

środków, z koniecznością zwrotu do budżetu państwa dochodów, pobranych przez Powiat 

Wodzisławski w marcu 2019 roku wraz z odsetkami i kosztami egzekucyjnymi. Dodał, że jako 

członek Komisji Budżetu, nigdzie nie natknął się na tą informację. W związku z tym zapytał 

dlaczego jest ten zwrot, czego dotyczy, jaką kwotę należy zwrócić, ile odsetek i jakie są 

koszty egzekucyjne, a także w związku z tym, że dotyczy to 2019 roku, czy to się nie będzie 

powielać w następnych latach. Stwierdził, że być może była jakaś kontrola, pięć lat minęło, 

stąd odsetki. Wyjaśnił, że w sprawozdaniu nie ma informacji na ten temat, dlatego pyta.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń odpowiedział, że są to środki Skarbu Państwa, 

pochodzące ze sprzedaży gruntów Skarbu Państwa. W tym temacie, zarówno Zarząd jak 

i Rada nie gospodaruje tym terenem. Zauważył, że są to wyłącznie, decyzje Starosty. 

Poprosił, aby o szczegółach tego zdarzenia i zmianach interpretacji niektórych przepisów 

przez urzędników Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego, powiedział Skarbnik Powiatu Pan 

Mariusz Rakowski.   

Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski powiedział, że sprawa dotyczy tak naprawdę, 

interpretacji przepisów z jednej strony ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce 

nieruchomościami, z drugiej strony, ustawy o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego. Na podstawie tych dwóch ustaw, Powiat Wodzisławski, a w zasadzie Starosta 

Wodzisławski, wykonujący zadania z zakresu administracji rządowej, gospodaruje gruntami 

i nieruchomościami, należącymi do Skarbu Państwa. Te grunty i nieruchomości są m.in. 

sprzedawane nabywcom. W związku z pobieraniem dochodów, Powiatowi należy się 5%, 

albo 25% od transakcji. Na podstawie ustawy o gospodarce nieruchomościami, jeżeli tytuł 

jest sklasyfikowany według tej ustawy - 25%. Na podstawie przepisów ogólnych - 5%. 

W związku z powyższym aktem notarialnym z 21 marca 2019 roku, dokonano sprzedaży 

własności gruntu na rzecz użytkownika wieczystego, na kwotę 1 09777 zł. W oparciu 

o przepis art. 23 ust. 3 ustawy o gospodarce nieruchomościami, pobrano 252 440,25 zł, 

tytułem dochodów budżetu Powiatu, co stanowiło 25% tejże transakcji. Kwotę 757 332,75 zł, 

4 dni później, czyli 25 marca 2019 roku, przekazano na konto budżetu państwa, jako dochód 

z tytułu tejże transakcji. Dodatkowo, pisemnie poinformowano Śląski Urząd Wojewódzki 

o dokonaniu tej transakcji oraz sposobu podziału należności, czyli 25 % i 75% dla Skarbu 

Państwa. Podkreślił, że mówi o szczególnym tytule, czyli sprzedaży własności nieruchomości, 

na rzecz użytkownika wieczystego. Dodał, że taka praktyka postępowania, nie budziła 

wątpliwości przez pięć lat. Natomiast 4 października 2024 roku do wszystkich starostów 

i prezydentów, nadeszło pismo podpisane przez Wojewodę Śląskiego, że w przypadku tego 

typu transakcji, czyli zbycia nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego, powinien być 

stosowany przepis ogólny, czyli 5%. Dodał, że organ nadzorujący Wojewodę w tym zakresie, 

czyli Ministerstwo Rozwoju i Technologii stoi na stanowisku, że Powiat powinien pobrać 25%. 
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Wspomniał, że takie stanowisko pisemne posiada. Wojewoda jednakże, wydał decyzję 

z rygorem natychmiastowej wykonalności. W związku z tym, te środki zostały ściągnięte, 

łącznie z tytułem egzekucyjnym w wykonaniu. Wspomniał, że Radny Pan Andrzej Kania pytał 

ile wynoszą koszty egzekucyjne, odpowiedział, że jest 5% należności z tytułu 

przeprowadzenia działań egzekucyjnych. Poinformował, że sprawa jest w toku, a Powiat 

Wodzisławski odwołał się od decyzji do Ministerstwa Finansów i czeka na odpowiedź. 

Zauważył, że w przypadku niekorzystnego rozstrzygnięcia pozostaje jeszcze droga sądowa. 

Podkreślił, że sprawa jest wykonana, środki zostały przekazane ponieważ w decyzji został 

nadany rygor natychmiastowej wykonalności, dlatego środki zostały przekazane, na 

rachunek bankowy Wojewody Śląskiego.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz podziękował za bardzo obszerną 

wypowiedź. Następnie odniósł się do Radnej Pani Danuty Maćkowskiej i powiedział, że 

wcześniej Radna nie była zgłoszona do głosu ad vocem dlatego zgodnie z tablicą zgłoszeń 

w pierwszej kolejności udzielił głosu Radnemu Panu Andrzejowi Kani.  

Radna Pani Danuta Maćkowska odniosła się do posiedzenia Zarządu z 3 stycznia 2025 roku 

oraz decyzji w sprawie podwyższenia wynagrodzenia Dyrektorowi Szpitala Powiatowego 

w Wodzisławiu Śląskim. Powiedziała, że nie chciałaby być złośliwa, ale patrząc na przepiękną 

publikację „Powiat wodzisławski oczami młodych” i wspaniałą zakładkę Powiat 

Wodzisławski, Ekonomik, zastanawia się, czy Zarząd, pod wpływem tych publikacji, poczuł 

miętę do Pana Dyrektora. Dodała, że przeprasza za złośliwość, ale nie widzi uzasadnienia dla 

podwyższenia wynagrodzenia Dyrektora z czterokrotności do pięciokrotności. Zapytała, czy 

Zarząd sugerował się w tej decyzji sytuacją Szpitala, w tym pustostanami, zaniedbaniem 

terenów Szpitala w Rydułtowach, problemami z pediatrią, wzrastającym zadłużeniem lub 

konfliktami z pielęgniarkami i związkami zawodowymi. Stwierdziła, że Dyrektor Szpitala na 

pewno ma jakieś sukcesy, ale ciekawa jest tych sukcesów. Przypomniała, że poprzedni 

dyrektor miał o wiele większy zakres, bo były Rydułtowy oraz poradnie i miał prawie 

o 10 000 zł niższe wynagrodzenie. Ponadto należy zwrócić uwagę na to, że jeżeli Dyrektor 

Szpitala podwyższy sobie wynagrodzenie to znając życie podwyższy również wynagrodzenie 

swoim dwóm pozostałym dyrektorom, co wiąże się z dodatkowymi kosztami. Zapytała, czy 

Zarząd Powiatu Wodzisławskiego, przewiduje rozpatrzenie wzrostu wynagrodzeń, 

dyrektorom innych placówek czy jednostek, dla których Powiat Wodzisławski jest organem 

prowadzącym. Stwierdziła, że oni również się napracowali. Zapytała także, czy Zarząd 

przewiduje zmiany w regulaminach wynagrodzeń dla szkół i placówek oświatowych, 

uwzględniając dodatek motywacyjny i funkcyjny, dla kadry kierowniczej. Zauważyła, że 

w szkołach funkcjonuje 600–800 uczniów, a także istnieje współpraca z radami i rodzicami. 

Ponadto zapytała, czy Zarząd, w związku z podwyżką wynagrodzenia Dyrektora Szpitala, 

proponuje wynagrodzenie dla pracowników administracji Starostwa Powiatowego 

i wszystkich innych jednostek, dla tych pracowników, ponieważ również wykonują oni bardzo 

dobrą pracę.  
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Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że nakreśli całą sytuację, zaczynając od 

przytoczenia stanowiska Forum Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego, które 

zostało wypowiedziane na posiedzeniu zajmującym się przepisami ustawy o wynagrodzeniu 

osób, kierujących podmiotami publicznymi, w tym, podmiotami takimi jak szpitale. 

Zacytował „w okresie działania dziwnych przepisów, a więc od marca do grudnia ubiegłego 

roku, samorządy powinny regulować wynagrodzenia osób, kierujących podmiotami 

leczniczymi, stosując odpowiedni mnożnik, maksymalnie do sześciokrotności przeciętnego 

wynagrodzenia. W przeciwnym razie ich pensje, będą maleć”. Ponadto Ministerstwo Zdrowia 

w swoim piśmie radzi, by w tym roku, ewentualny ubytek w wynagrodzeniach dyrektorów 

szpitali uzupełniać, podnosząc krotność przeciętnego wynagrodzenia. Zauważył, że chodzi 

o wynagrodzenia, w odróżnieniu do rozważań i niepoważnych, śmie twierdzić, sugestii 

przekazanych przez dwie grupy związków zawodowych szpitala. Dodał, że stanowisko Forum 

Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego poparte jest jeszcze przez ekspertów 

Związku Miast Polskich, w którym to Związek Miast Polskich wydał następujące 

oświadczenie: „Dochodzimy do sytuacji takiej, gdzie dyrektor szpitala, który do tej pory był 

60 czy 80 na liście płac, bo przed nim byli lekarze, teraz po podwyżkach ubiegłorocznych dla 

lekarzy i pielęgniarek będzie na miejscu 120 lub 150, bo przed nim znajdą się głównie lekarze 

i pielęgniarki. Oczywiście nic nie mamy przeciwko wynagrodzeniu personelu medycznego 

(…)”. Starosta zauważył, że pełnią oni bardzo odpowiedzialne funkcje i to powinno być 

odpowiednio rekompensowane czy doceniane, odpowiednim poziomem wynagrodzenia. 

Kontynuując zacytował: „ale naszym zdaniem to nie jest dobrze, bo za chwilę nie będzie 

chętnych do pełnienia tej niezwykle trudnej roli, z powodów finansowych. Przepisy są tak 

skonstruowane, że od 1 stycznia br. wynagrodzenia są brane pod uwagę jako krotność 

przeciętnego średniego wynagrodzenia z roku poprzedniego”. Dodał, że w tym przypadku 

można powiedzieć, że skoro podejmowano temat w styczniu będzie to za 2024 rok. 

Stwierdził, że przeciwnicy i autorzy pism oraz wypowiedzi medialnych, wpisów i postów na 

mediach społecznościowych zapominają o jednym, że czytanie zapisów ustawy budżetowej 

i statystyki w tym temacie, to nie wszystko. Trzeba jeszcze przeczytać i zapoznać się 

z ustawami okołobudżetowymi, a tego jego zdaniem, autorzy tych pism i sugestii, niestety 

nie doczytali. Dodał, że nie wie, czy z niewiedzy, czy ze zwykłej złośliwości. Następie odniósł 

się do Radej Pani Danuty Maćkowskiej i jej wypowiedzi, że nie widzi żadnych pozytywnych 

działań, czy sukcesów Dyrektora Szpitala, za które powinno się podnieść jego 

wynagrodzenie. Zauważył, że jest wiele mniejszych lub większych działań, które można 

rozpatrywać w kategoriach sukcesów, albo przynajmniej w kategoriach bardzo pozytywnych 

działań, które wpływają na obniżenie kosztów funkcjonowania Szpitala i to nie tylko są 

działania w minionym roku, ale takie które będą procentowały w latach następnych. 

Powiedział, że przypomni tylko kilka elementów, które są dziełem obecnego Dyrektora 

Szpitala. Pierwszym jest zestawienie pozyskanych środków zewnętrznych. Zauważył, że 

bezzwrotne środki zewnętrzne to około 2 500 000 zł, do tego należy dodać darowizny 

środków trwałych, z różnego rodzaju instytucji. Stwierdził, że być może to mała kwota, ale na 

pewno bardzo ważna. Dodał, że wprawdzie to kwota tylko 300 000 zł jednak składa się na nią 
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wiele drobnych urządzeń, elementów, które pomagają w funkcjonowaniu Szpitala 

i zapewniają lepszą opiekę pacjentów. Kolejnym działaniem jest pozyskanie środków i zakup 

trzech nowych karetek. Pozyskane środki to kwota 1 800 000 zł. Zauważył, że to Dyrektor 

Szpitala złożył i podpisał wniosek. Wspomniał, że osobiście starał się o to, jak również 

członkowie zarządu i niektórzy radni z poprzedniej kadencji. Dodał, że środki na ten cel 

zostały przyznane na początku ubiegłego roku, natomiast zakupy i dostawa samochodów 

miały miejsce w drugiej połowie roku. Następnie zauważył, że Radna Pani Danuta 

Maćkowska odnosi się do kwestii Rydułtów i m.in. przenoszenia oddziałów do Wodzisławia 

Śląskiego. Zauważył, że Radna traktuje te decyzje w kategoriach błędu czy porażki, podczas 

gdy on postrzega to jako sukces. Dodał, że o szpitalach w dwóch lokalizacjach i w takiej 

formie jak dotychczas należy zapomnieć. Jego zdaniem, działania powinny być skierowane na 

usprawnienie działania Szpitala w Wodzisławiu Śląskim, aby zapewnić odpowiednią opiekę 

mieszkańcom Powiatu. Zaznaczył, że obecnie nie chodzi już o starania, lecz o walkę, aby przy 

ostatnich pomysłach Ministerstwa Zdrowia i propozycjach usprawnienia opieki zdrowia, 

w ogóle na terenie Powiatu Wodzisławskiego, Szpital istniał, a mieszkańcy Powiatu mieli 

miejsce, gdzie mogą się leczyć. Jego zdaniem zakres działań Szpitala może być mniejszy, 

ponieważ najważniejsze jest to, aby był on sprawnie działający, szczególnie w oddziałach 

zabiegowych. Odnosząc się do Rydułtów, zaznaczył, że pozytywnie ocenia przygotowanie 

i złożenie wniosku w listopadzie do Krajowego Planu Odbudowy (KPO) na utworzenie 100 

łóżek opieki długoterminowej w głównym pawilonie szpitala w Rydułtowach. Dodał, że aby 

móc przeprowadzić takie przedsięwzięcie, pawilon wymaga kompleksowej przebudowy, 

remontu i dostosowania do potrzeb opieki długoterminowej. Wartość zadania wynosi 24 100 

000 zł i na taką kwotę opiewał wniosek. Poinformował, że wniosek obecnie jest w trakcie 

oceny. Dodał, że na początku stycznia otrzymano informację, że wniosek uzyskał pozytywną 

ocenę Katowickiego Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia. Rozstrzygnięcie, w pierwszej 

wersji miało nastąpić do końca roku, jednak zostało ono przesunięte na koniec stycznia. Zaś 

po rozmowie z Wicemarszałkiem wynika, iż rozstrzygnięcie zostanie przesunięte na marzec. 

Dodał, że ma nadzieję, iż uda się pozyskać środki na dostosowanie budynku i wprowadzenie 

łóżek przeznaczonych do opieki długoterminowej w Rydułtowach. Zwrócił uwagę na jeden 

istotny problem związany z pozyskiwaniem środków z KPO. Podkreślił, że jeżeli uda się 

pozyskać środki z KPO to zarówno Narodowy Fundusz Zdrowia jak i Ministerstwo Zdrowia nie 

są w stanie obecnie określić w jakiej wysokości oraz w jaki sposób będzie finansowana 

bieżąca działalność, ani czy szpitale, bo to nie dotyczy wyłącznie Szpitala Powiatowego 

w Wodzisławiu Śląskim, otrzymają ryczałt z NFZ. Jednocześnie zaznaczył, że w tej chwili 

podejmowane są starania i działania lobbingowe, m.in. przez Związek Powiatów Polskich. 

Poinformował, że w najbliższą środę w Myszkowie odbędzie się konwent starostów 

województwa śląskiego, którego jednym z tematów będzie wypracowanie stanowiska 

i rozmowy ze stroną rządową poprzez Związek Powiatów. Ponadto działania związane 

z uchwałą w sprawie przyjęcia apelu skierowanego do Prezesa Rady Ministrów, Ministra 

Zdrowia i Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia dotyczącego ogłoszenia postępowania 

w sprawie udzielania świadczeń opiekuńczo-leczniczych w warunkach stacjonarnych 
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w ramach opieki długoterminowej na terenie Powiatu Wodzisławskiego, mają na celu 

połączenie udzielenia dotacji z KPO z otrzymaniem ryczałtu. Podkreślił, że tylko w takiej 

formie będzie to miało sens jeżeli chodzi o funkcjonowanie tego typu działalności medycznej. 

Następnie powiedział, że w ubiegłym roku z Rydułtów do Wodzisławia Śląskiego 

przeniesiono szereg poradni specjalistycznych, które znajdują się we władaniu Szpitala. 

Zauważył, że działanie to miało na celu zapewnienie lepszej opieki i wzmocnienie 

bezpieczeństwa pacjentów leczących się w tych poradniach. Ponadto prowadzono liczne 

działania promujące Placówkę, takie jak otwarcie porodówki, dni szpitala, akcje edukacyjne 

dotyczące ratowania życia oraz inne inicjatywy, które mają na celu poprawę jakości usług 

medycznych świadczonych przez Szpital. Prócz tego zlikwidowano prosektorium, które 

okazało się nieopłacalne z powodu zbyt dużych kosztów utrzymania personelu medycznego 

w związku z niewielką liczbą wykonywanych sekcji. Powiedział, że te działania zostały 

przekazane firmie zewnętrznej i przyniosły Szpitalowi oszczędności na poziomie ponad 400 

000 zł w ubiegłym roku. Wspomniał także o centralnej sterylizatorni. Zauważył, że na 

wniosek Dyrektora Szpitala udało się pozyskać 3 500 000 zł na budowę sterylizatorni. 

Nadmienił, że były to działania podejmowane jeszcze w poprzedniej kadencji. Poinformował, 

że w tej chwili trwają roboty budowlane, jednak myśli, że w połowie roku będzie można 

pochwalić się uruchomieniem nowoczesnej sterylizatorni, która będzie służyła przede 

wszystkim pacjentom jak również lekarzom, oraz będzie mogła świadczyć usługi dla 

podmiotów zewnętrznych. Poinformował, że po analizie tych wszystkich działań, mając na 

uwadze, że w ciągu ubiegłego roku, pracownicy Szpitala tj. lekarze i pielęgniarki otrzymali 

podwyżki, uważa i Zarząd zgodził się z jego sugestią, że należy podnieść wynagrodzenie 

Dyrektorowi Szpitala. Ponadto przeprowadzono analizę wynagrodzeń szpitali powiatowych 

i nie tylko powiatowych, w najbliższej okolicy. Z analizy wynika różnorodność wynagrodzeń, 

jednak wiele z nich oscyluje wokół maksymalnych stawek, które wynoszą sześciokrotność 

średniego wynagrodzenia w sektorze przedsiębiorstw, przy zachowaniu przepisów ustawy 

okołobudżetowej, czyli do kwot zamrożonych w 2020 roku. Dodał, że na wczorajszym 

posiedzeniu Komisji Budżetu Przewodnicząca Komisji Budżetu przypomniała mu o zmianach 

dotyczących zamrożonych stawek. Wyjaśnił, że stawki tej kwoty zostały podniesione z 5 600 

zł do 5 900 zł. W związku z tym podniesienie wynagrodzenia o półkrotność tej kwoty według 

niego jest uzasadnione. Zwłaszcza, że Szpital znajduje się w trakcie licznych przekształceń, 

takich jak przenoszenie oddziałów i reorganizacja struktur. Stwierdził, że każdy wie na jakim 

etapie jest Szpital oraz że w Szpitalu następują przekształcenia tj. przenoszenie oddziałów 

i porządkowanie struktur. Podkreślił, że nikomu, a na pewno Zarządowi ani Staroście, który 

jest odpowiedzialny za Szpital, nie są potrzebne w tej chwili zawirowania w ruchach, ani 

zawirowania wśród osób zarządzających tą jednostką. Stąd podjął decyzję i uchwałę 

dotyczącą wynagrodzenia Dyrektora Szpitala. Zaznaczył, że Radna Pani Danuta Maćkowska 

może mieć inne zdanie, natomiast kompetencją Starosty jest wnioskowanie, a kompetencją 

Zarządu podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że nie przekonały ją argumenty Starosty. 

Następnie odniosła się do działań tj. Dzień Szpitala i zauważyła, że wszyscy byli za wyjątkiem 
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Dyrektora Szpitala. Stwierdziła, że mówi się o bezpieczeństwie poprzez przenoszenie poradni 

do Wodzisławia Śląskiego. Odniosła się do Starosty Pana Leszka Bizonia i zapytała, czy był 

w tych poradniach. Powiedziała, że podczas jej ostatniej wizyty w poradni zauważyła tak 

długie kolejki, że była zaniepokojona o swoje bezpieczeństwo, i zastanawiała się czym się 

zarazi, kaszlem czy katarem. Wspomniała o bałaganie w budynku jaki zostawił Dyrektor 

Szpitala. Dodała, że mogłaby dalej wymieniać. Stwierdziła, że Starosta Pan Leszek Bizoń 

nagradza za złożenie wniosku do opieki długoterminowej, a sam doskonale wie, że nie 

wiadomo jak będzie ten wniosek rozpatrzony. Powiedziała, że jeżeli Dyrektorowi Szpitala 

udałoby się pozyskać tą kwotę to osobiście złoży wniosek o podwyższenie wynagrodzenia 

o kolejną krotność. Na ten moment można mu przyznać jakąś nagrodę, ale na pewno nie 

podwyżka wynagrodzenia. Dodała, że jeżeli Starosta martwi się, że w tej ciężkiej pracy 

trudno będzie znaleźć kogokolwiek na zastępstwo Dyrektora, to jak tu siedzi niejeden 

w duchu myśli, że za taką kwotę mógłby pracować nie mając żadnej odpowiedzialności, „bo 

Zarząd za mnie wszystko zrobi”. Dodała, że wniosek o podwyżkę powinien zostać złożony dla 

Zarządu, a nie dla Dyrektora Szpitala.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz podziękował za wypowiedź, 

zaznaczając, że rozumie pojawiające się pytania i wątpliwości, które mogą się pojawić 

w trakcie dyskusji. Jednak przypomniał, że dzisiejsza sesja dotyczy innego tematu. Dodał, że 

nie chce podważać zasadności zadawanych pytań.  

Radny Pan Ryszard Zalewski powiedział, że nie chciał początkowo zabierać głosu, ale uznał, 

że jest to ważna dyskusja, ponieważ dotyczy Szpitala i służby zdrowia, w związku z tym 

odniesie się krótko do dyskusji. Pierwsza kwestia jaką poruszył dotyczy opinii mieszkańców 

innych powiatów. Powiedział, że zna osoby z Rybnika, które twierdzą, że w razie potrzeby, 

wybierają Wodzisław Śląski, a nie Rybnicki Szpital. Zaznaczył, że nie wie czy tak jest od roku, 

dwóch czy trzech natomiast jest to wypowiedź z tego miesiąca. Druga kwestia jaką poruszył 

dotyczy lokalnego tygodnika „Nowiny Wodzisławskie”, w którym po raz pierwszy przeczytał 

z przyjemnością artykuł o służbie zdrowia, dotyczący Oddziału Chirurgii i Ortopedii. Dodał, że 

jego zdaniem zamiast czytać o tym, że za chwilę Szpital zostanie zamknięty w końcu będą 

artykuły pozytywne. Ostatnia kwestia jaką poruszył dotyczy reformy służby zdrowia. 

Powiedział, że wciąż czeka się na reformę systemową służby zdrowia, która na pewno nie 

nastąpi wcześniej niż po wyborach prezydenckich. Podkreślił, że dopóki te zmiany nie 

nastąpią, to sytuacja cały czas jest bardzo trudna, dlatego należy mieć na uwadze to żeby 

myśląc o Rydułtowach, nie utracić Szpitala jako całości. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz podziękował Radnemu Panu 

Ryszardowi Zalewskiemu za przynajmniej trochę optymistyczny głos w dyskusji na temat 

Szpitala.  

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba zauważyła, że po raz pierwszy funkcjonuje Interna, która 

przynosi zyski. Podkreśliła, że kiedy Dyrektor obejmował Szpital Oddział Pediatryczny nie 
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funkcjonowała. Dodała, że do dziś nie ma pediatrów, ponieważ brakuje lekarzy w tej 

specjalności. Zauważyła również, że Chirurgia była do zawieszenia, ponieważ na początku 

pracowało tylko trzech chirurgów. Obecnie jest ich dwunastu. Odnośnie wniosków 

zaznaczyła, że ktoś musi być świadomy tego, że takie wnioski należy złożyć, znać konkursy 

i wiedzieć, do kogo się udać, aby uzyskać odpowiednie wsparcie. 

Radny Pan Andrzej Kania powiedział, że dyskusja zmierza w kierunku wewnętrznym Szpitala, 

którego nie chce poruszać, natomiast chce odnieść się do kwestii proceduralnych związanych 

z podwyżką wynagrodzenia Dyrektora Szpitala, zawartych w protokole Zarządu z 3 stycznia 

2025 roku. Zauważył, że błąd nie leży w samym przyznaniu podwyżki, ponieważ Zarząd ma 

do tego prawo, ale w sposobie przedstawienia podwyżki. Powiedział, że prześledził temat 

i zauważył, że Zarząd podwyższa wynagrodzenie stosując metodę stopniowania trudności, 

czyli, na początku wskaźnik wynosił 4, obecnie wynosi 5, ale nic się nie mówi, że był jeszcze 

wskaźnik 4,5. Zauważył, że we wspomnianym protokole nie wskazano kto wnioskował 

o podwyżkę. Wspomniał, że w pierwszej podwyżce wnioskował Dyrektor. Zapytał kto 

obecnie wnioskował, czy był to Starosta. Stwierdził, że jeśli Starosta wnioskował, to 

przygotowała to pani naczelnik, która mogła nie wiedzieć o poprzedniej podwyżce z 21 

lutego 2024 roku. Zauważył, że w protokole wskazano, że wynagrodzenie Dyrektora Szpitala 

początkowo ustalone było na kwotę 22 000 zł. Wspomniał, że podwyżka z 5 600 zł do 5 900 

zł tj. 300 zł matematycznie na to nie wpływa. Powiedział, że licząc wynagrodzenie Dyrektora 

Szpitala po uwzględnieniu wcześniejszej podwyżki, wynosi prawie 30 000 zł. Stwierdził, że 

ktoś może powiedzieć, że Dyrektor otrzymał 8 000 zł podwyżki. Zauważył, że nie otrzymał 

takiej podwyżki ponieważ najpierw podwyższono wynagrodzenie do 25 449 zł, co daje 

podwyżkę rzędu 3 500 zł czyli 10-11% i to było rok temu tj. w lutym 2024 roku. Podkreślił, że 

tej informacji nie ma w protokole z posiedzenia Zarządu z 3 stycznia 2025 roku, dlatego 

Radni tego nie wiedzą. Dodał, że jako nowy radny musiał samodzielnie szukać tych informacji 

na BIP-ie, ponieważ nie był radnym w poprzedniej kadencji. W związku z tym obecna 

podwyżka wynosi około 4 500 zł. Powiedział, że tą kwestię chciał wyjaśnić. Następnie odniósł 

się do Starosty Pana Leszka Bizonia i powiedział, że czytał protokół z 21 lutego 2024 roku 

gdzie Członek Zarządu, obecna Radna Pani Krystyna Kuczera odnosi się do podwyżki, zaś 

w ostatnim protokole z 3 stycznia 2025 roku brakuje takich informacji, dlatego prosi aby nie 

dziwić się, że radny jest dociekliwy i chce wyjaśnić sprawę całej Radzie.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń zgodził się z Radnym Panem Andrzejem Kanią, że 

informacje mogły być przedstawione w sposób bardziej szczegółowy. Natomiast podkreśla, 

że jeśli Radni mają  jakiekolwiek wątpliwości, wszyscy mogą skontaktować się z nim 

telefonicznie. Dodał, że chętnie odpowie na pytania, umówi się na spotkanie i wyjaśni 

wszelkie kwestie od początku do końca. 

Radna Pani Krystyna Kuczera odniosła się do świadczeń opiekuńczo-leczniczych. 

Wspomniała, że częściowo uzyskała informacje na temat świadczeń opiekuńczo-leczniczych 

i ich finansowania przez Narodowy Fundusz Zdrowia w wypowiedzi Pana Starosty. Natomiast 
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swoje pytanie kieruje do Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Tadeusza Chrószcza 

w temacie uchwały podjętej na ostatniej sesji w dniu 19 grudnia 2024 roku. Zapytała, czy po 

przyjęciu apelu do Prezesa Rady Ministrów i Ministerstwa Zdrowia w przedmiotowej 

sprawie, którą Przewodniczący Rady Powiatu kierował do określonych adresatów, wpłynęły 

jakiekolwiek pisma lub informacje w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz odpowiedział, że wpłynęła jedna 

odpowiedź.  

Radna Pani Krystyna Kuczera zapytała, czy można zapoznać się z odpowiedzią.   

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń odpowiedział, że wpłynęło jedno pismo od Prezesa 

Rady Ministrów, które potwierdza, że apel wpłynął do Kancelarii Prezesa, a ta przekazuje go 

Ministerstwu Zdrowia.  

Radna Pani Jolanta Górecka odniosła się do Członka Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona 

i powiedziała, że w protokole z posiedzenia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej z 11 

grudnia 2024 roku przeczytała, że są prowadzone starania o pozyskanie środków na 

uruchomienie zakładu opiekuńczo-leczniczego. Zapytała o jaką kwotę się staramy. 

Zauważyła, że z protokołu wynika, że chodzi o 19 000 000 zł, natomiast dzisiaj Starosta Pan 

Leszek Bizoń wspomniał o kwocie 24 000 000 zł. Następnie wskazała, że na stronie 4 

wspomnianego protokołu zapisano, że w przypadku braku kontraktu z NFZ należy zwrócić 

środki, a także, że nie należy zapominać o 2 000 000 zł. Powiedziała, że wypowiedź Członka 

Zarządu jest dla niej niezrozumiała dlatego prosi o informacje o co dokładnie chodzi i o jakie 

2 000 000 zł jeszcze będą się starać na zakład opiekuńczo-leczniczy.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń odpowiedział, że 2 000 000 zł, o których mowa, to 

nie są środki o które starają się w ramach pozyskania funduszy na zakład opiekuńczo-

leczniczy. Wyjaśnił, że jest to ewentualne zagrożenie, które występuje w przypadku zbycia 

budynku na działalność inną niż medyczna czy pomocowa. Przypomniał, że na całym terenie, 

został zrealizowany projekt unijny 4.3.4, związany z poprawą efektywności energetycznej na 

tym terenie. Głównie chodziło o termomodernizację budynku Pediatrii oraz wymianę sieci 

przesyłowych ciepła, do wszystkich budynków oraz montażu węzłów cieplnych w każdym 

budynku. W momencie gdyby którykolwiek z budynków został wyłączony z administrowania 

przez Szpital i został przeznaczony na inną działalność może grozić to  koniecznością zwrotu 

dotacji uzyskanej na ten projekt. Następnie powiedział, że przeprowadzono analizę 

i wyliczenia do każdego budynku, w przypadku zbycia, zmiany sposobu użytkowania, czy 

w ogóle, wyłączenia ze struktur Szpitala, któregokolwiek budynku. W związku z tym może 

wystąpić sytuacja w której trzeba będzie częściowo, w zależności od tego, który to będzie 

budynek oraz ile tych budynków będzie, zwracać pozyskane środki unijne. Podkreśla jednak, 

że jest to ewentualne zagrożenie. Następnie odniósł się do rozbieżności w kwocie 

pozyskanych środków na uruchomienie zakładu opiekuńczo-leczniczego. Wyjaśnił, że we 

wcześniejszej wypowiedzi mówił o całkowitej wartości projektu natomiast Członek Zarządu 

Pan Arkadiusz Skowron na posiedzeniu Komisji mówił o kwocie możliwej do pozyskania. 
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Powtórzył, że dofinansowanie to kwota 19 000 000 zł, zaś wartość całego zadania to kwota 

24 000 000 zł. Pozostałą kwotę trzeba będzie zabezpieczyć z własnych środków. 

Radny Pan Ryszard Zalewski odniósł się do Szwajcarsko-Polskiego Programu Współpracy. 

Zapytał o pozyskanie środków w wysokości 8 000 000 zł na Szpital w Rydułtowach. Poprosił 

o informacje jaki jest cel pozyskania tych środków, na czym polegać ma modernizacja oraz 

kiedy można się spodziewać ewentualnego rozstrzygnięcia.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron wyjaśnił, że jest to projekt partnerski Miasta 

Rydułtowy w ramach Polsko-Szwajcarskiego Programu Rozwoju Miast. Dodał, że dotyczy on 

miast, które tracą funkcje metropolitalne. W Polsce jest ich ponad 120, a jednym z takich 

miast jest miasto Rydułtowy i Jastrzębie-Zdrój. Następnie powiedział, że miasto Rydułtowy 

wystąpiło o kilka zadań, które chce zrealizować w ramach projektu partnerskiego. 

Wspomniał, że projekt partnerski, obejmuje nie tylko powiat wodzisławski, ale także powiaty 

raciborski i rybnicki oraz miasto Rybnik, a łączna kwota to 80 000 000 zł. Poinformował, że 

jednym z zadań jakie miasto Rydułtowy planuje zrealizować  jest sfinansowanie modernizacji 

Oddziału Wewnętrznego w obiektach poszpitalnych w Rydułtowach. Powiedział, że 

dokumentacja do tego zadania została zaktualizowana, aby umożliwić przeprowadzenie 

remontu Interny, jeżeli środki zostaną przyznane. Wniosek o dofinansowanie został złożony 

16 stycznia 2025 roku, a przewidywana data rozstrzygnięcia konkursu to koniec czerwca. 

Dodał, że wówczas będzie wiadomo czy i w jaki sposób, będzie finansowany ten projekt. 

Ponadto istnieje możliwość jego ograniczenia, czyli skorygowania kwoty dofinansowania. 

W ramach planowanej modernizacji, jednym z projektów jest utworzenie środowiskowego 

domu samopomocy lub ośrodka pomocy społecznej.  

Radna Pani Joanna Rduch- Kaszuba rozpoczęła swoją wypowiedź, zaznaczając, że temat, 

o którym chce mówić, jest bardzo emocjonalny i wrażliwy, dlatego postanowiła przeczytać 

swoje słowa. Powiedziała, że 27 stycznia 2025 roku, w Powiecie miała miejsce tragedia, 

o której informowały na bieżąco media w całym kraju. Ogromna tragedia, którą dotknęło 32 

rodziny Powiatu Wodzisławskiego i całą brać górniczą. Zauważyła, że trzy zespoły 

ratowników medycznych, znalazły się jako pierwsze na miejscu tragedii i koordynowały 

działania ratownicze. Personel Szpitala Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim, był 

w najwyższej gotowości do ratowania życia uczestnikom tragedii. Następnie podziękowała 

całemu personelowi Szpitala, a zwłaszcza zespołowi ratowników za pomoc, zaangażowanie, 

profesjonalizm i ofiarność w niesieniu pomocy górnikom z kopalni Marcel. Podziękowała 

również wszystkim, którzy w tym dniu, uczestniczyli w niesieniu pomocy poszkodowanym 

i ich rodzinom. Jednocześnie, brakuje jej słów, kiedy zobaczyła, że w obliczu tak wielkiej 

tragedii, 32 górniczych rodzin Powiatu Wodzisławskiego, odbyła się impreza taneczna na 

rynku. Patrzyła na zadowolone miny członków Zarządu i włodarzy gmin, których mieszkańcy 

przeżywali tragedię. Zaznaczyła, że sama inicjatywa, powinna mieć swoje miejsce 

w Powiecie, na stałe, jednak czas i sposób reakcji, w obliczu tak wielkiej tragedii, budzą 

zdumienie i rozczarowanie mieszkańców Powiatu. Zapytała, czy właściwą lekcją 

wychowawczą oraz godnym zachowaniem, ze strony zarządzających powiatem oraz 



Strona 15 z 31 
 

gminami, nie byłoby rezygnacja z zaplanowanej wcześniej imprezy na rynku, aby w ten 

sposób oddać szacunek i cześć ofiarom, tego tragicznego w skutkach wypadku, ich rodzinom 

i bliskim. Powiedziała, że tak symboliczne i ważne gesty, byłyby przyjęte ze zrozumieniem 

przez uczniów Powiatu i stanowiłyby dla nich, znacznie cenniejszą lekcję wychowawczą, 

pokazując właściwą postawę wobec rzeczy ważnych i ważniejszych. Przeglądając media 

społecznościowe Powiatu, można zauważyć marginalizowanie tej tragedii. Zauważyła, że 

owszem, pojawiał się króciutki wpis o tragedii w kopalni Marcel, jednak odczucie, i to nie 

tylko jej, to również odczucie mieszkańców Powiatu, jest takie, że przekaz brzmi, łączymy się 

z bólem i idziemy tańczyć. Wspomniała, że do analogicznej tragedii, doszło 11 lipca 2024 

roku w kopalni Rydułtowy. Jak różne od obecnej, było postawa Starostwa. Zauważyła, że 

wówczas w mediach społecznościowych, zmieniono kolor logo Powiatu na czarno-białe 

i dodano kir. Pojawiły się świece, informacje o tragedii, numery telefonów do pozyskania 

informacji, wpis o akcji ratowniczej, oraz uruchomieniu przez Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie wsparcia psychologicznego dla osób dotkniętych tragedią. Znalazły się również 

kondolencje Starosty wraz z Zarządem i prawdziwe stwierdzenie. Te tragiczne wydarzenia 

uświadamiają, jak trudna i niebezpieczna jest praca górników. Z przykrością należy 

stwierdzić, że tej empatii, łączenia się w bólu z 32 rodzinami Powiatu, bracią górniczą, 

zabrakło dzisiaj. Odniosła się do Członka Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona i zapytała 

dlaczego Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i tym razem, nie zaproponowało wsparcia 

psychologicznego poszkodowanym. Co się stało, że zabrakło empatii i zrozumienia, 

w sytuacji dla drugiego człowieka, dla 32 rodzin Powiatu Wodzisławskiego, które przeżywały 

i przeżywają tragedię. Zapytała co się stało, że tragedia w kopalni Marcel, została 

zmarginalizowana przez Starostwo w przeciwieństwie do tragedii w Rydułtowach.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok wyjaśniła, że ta impreza taneczna, to nie burda 

dyskotekowa, to nie hip-hopowy koncert ani koncert muzyki typowo rozrywkowej, tylko 

tradycyjny polonez, który wieńczył 100 dni do matury. Dodała, że gdyby to był tylko 

i wyłącznie polonez i nikt by nie zauważył tego, o czym Radna wspomniała, mogłaby 

wówczas powiedzieć, że Radna ma odrobinę racji. Stwierdziła, że nie wie, w jaki sposób 

można bardziej uczcić i jak można bardziej pomóc rodzinie, nie będąc lekarzem, 

ratownikiem, czy osobą, która na miejscu może przyjść z pomocą, jak to, żeby zebrać 600 

osób na płycie rynku w Wodzisławiu Śląskim, w tym wszystkich włodarzy okolicznych gmin 

i uczcić pamięć zmarłego minutą ciszy. Następnie powiedziała, że była tam i widziała, jak 

młodzież się zachowała. Zauważyła, że była to naprawdę lekcja pokory i szacunku dla osoby 

zmarłej. Była minuta ciszy, taka, jakiej nie miał jeszcze nikt. Dodała, że nie ma sobie nic do 

zarzucenia, za zorganizowanie poloneza, który trwał  45 minut i był spokojnym tańcem, 

w pełnej kulturze i szacunku do tego, co się dzieje. Wyjaśniła, że to nie było zebranie 

zorganizowane w 10 minut, lecz wydarzenie, które przygotowywano dwa miesiące. Młodzież 

była przygotowana, a wszystko zostało logistycznie zaplanowane. Zaznaczyła, że to, co 

można było zrobić, to przekuć to wydarzenie w minutę ciszy, oddając hołd osobie zmarłej 

i wspierając  w ten sposób rodziny, które tego wsparcia potrzebowały.  
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Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron zwrócił się do Radnej Pani Joanny Rduch-Kaszuby 

i potwierdził, że Dyrektor PCPR-u dała sygnał o gotowości służb do udzielenia pomocy 

psychologicznej. Dodał, że faktem jest, iż nie ogłoszono tego przez media, ale sądzi, że 

adresaci tej pomocy zostali poinformowani przez władze kopalni.  

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba zauważyła, że Wicestarosta Pani Barbara Chrobok 

powiedziała, że z tradycji nie należy rezygnować. Radna zaznaczyła, że tradycją na Śląsku jest, 

iż w chwili śmierci nie tańczy się, a ludzie podchodzą do tego z powagą i przeżywają żałobę. 

Powiedziała, że w dzisiejszych czasach istnieją szybkie łączenia telefoniczne, co pozwala na 

przesunięcie takiego tańca. Podkreśliła, że nie ma pretensji do młodzieży, która w tym tańcu 

brała udział, ale można było przełożyć tę imprezę, ponieważ to nie był odpowiedni czas, ani 

miejsce na takie wydarzenie. Następnie dodała, że takie wydarzenie jak najbardziej powinno 

na stałe zagościć w Powiecie, natomiast w jej opinii, w momencie tragedii, kiedy 

wydobywano ciało z kopalni, nie powinna mieć miejsca tego typu impreza. Stwierdziła, że 

czasami warto przemilczeć pewne rzeczy, opuścić głowę i „zostawić to po prostu”. 

Zauważyła, że ludzie mają prawo czuć się z tym niekomfortowo. Zwróciła uwagę, że niektóre 

imprezy, konferencje i spotkania zostały odwołane. Następnie powiedziała: „Po prostu, 

spuśćmy głowę i posypmy popiołem. Nic więcej”. Stwierdziła, że młodzież by to zrozumiała, 

wiedziałaby. Dodała, że jest jej wstyd.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok  odpowiedziała, że jej nie jest wstyd. Następnie 

podziękowała młodzieży za szacunek jaki okazała oddając hołd zmarłej osobie. Stwierdziła, że 

to była godzina 13:00 i w tym czasie nie była prowadzona akcja związana z wydobywaniem 

ciała. Dodała, że wszyscy wiedzieli, iż minuta ciszy się należy. 

Radna Pani Jolanta Górecka wyraziła poparcie, dla słów Radnej Pani Joanny Rduch-Kaszuby. 

Zauważyła, że było to mało stosowne, aby w obliczu takiej tragedii, lekkim krokiem tańczyć 

publicznie poloneza. Dodatkowo była to jeszcze 80. rocznica wyzwolenia niemieckiego obozu 

koncentracyjnego. To powinno zobowiązywać do zachowania powagi tego dnia. Ponadto 

powiedziała, iż uważa, że jako rodzice i dziadkowie, mają moralny obowiązek przekazywania 

młodemu pokoleniu takich wartości. Wyraziła zgodę co do tego, że wydarzenie było 

przygotowywane przez wiele miesięcy, ale podkreśliła, że Zarząd i włodarze gmin powinni 

zachować powagę w tym dniu. 

Radna Pani Stefania Rodak wspomniała, że przez 25 lat pełniła funkcję dyrektora szkoły 

i w sytuacjach, gdy takie wydarzenia miały miejsce, również czciła je minutą ciszy. Zauważyła, 

że w takich momentach młodzież staje na baczność, słucha i wie, że coś się wydarzyło. 

Zauważyła, że wielu z tych młodych ludzi, być może w tym dniu, na płycie rynku, po raz 

pierwszy dowiedziało się o tej tragedii. Powiedziała, że uczestniczyła w wydarzeniu na rynku 

i słyszała tę ciszę. Stwierdziła, że to było naprawdę godne uczczenie. Następnie powiedziała, 

że wszyscy żyją tym wydarzeniem. Zauważyła, że wszyscy mają w rodzinach górników, 

wiedzą co się wydarzyło i współczują. Powtórzyła, że było to godne uczczenie. Powiedziała, 

że myśli, iż nie musi przypominać, czym jest polonez Wojciecha Kilara i jak on brzmi, jakie są 

jego dźwięki. Zauważyła, że to był polonez tańczony do tradycyjnej melodii, która wzrusza, 
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wywołuje emocje. Na twarzach młodzieży, nie było widać ogromnej radości. Powiedziała, że 

nie zgadza się z tym zarzutem. Zauważyła, że przygotowania do takich wydarzeń w szkołach 

trwają. To nie jest dyskoteka, na którą uczniowie przychodzą, bawią się i tańczą wesoło. To 

jest przygotowywany taniec, godny taniec. Dodała, że w wydarzeniu tym uczestniczyli 

włodarze, którzy ze wzruszeniem stali na baczność podczas minuty ciszy, a później godnie 

tańczyli poloneza. Podkreśliła, że uczczono pamięć tamtych wydarzeń, a 80. rocznicę 

obchodzono również tydzień wcześniej. Zauważyła, że kilkoro radnych uczciło 80. rocznicę 

wydarzeń związanych z Marszem, natomiast Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pan Witold 

Mandrysz szedł w Marszu Pamięci. Na zakończenie zaapelowała, aby czcić, pamiętać i nie 

tworzyć problemu tam, gdzie go nie ma. Powtórzyła, że 600 osób uczciło pamięć zmarłej 

osoby, minutą ciszy i niech to idzie w eter.  

Ad. 5 

a) Projekt uchwały w sprawie wniosku do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

o zezwolenie na utworzenie oddziału o profilu mundurowym w Zespole Szkół Licealnych 

i Technicznych w Rydułtowach przygotowujący do podjęcia służby w Policji, stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie wniosku do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

o zezwolenie na utworzenie oddziału o profilu mundurowym w Zespole Szkół Licealnych 

i Technicznych w Rydułtowach przygotowujący do podjęcia służby w Policji. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 26 radnych, bez głosów 

przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/102/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie wniosku do Ministra 

Spraw Wewnętrznych i Administracji o zezwolenie na utworzenie oddziału o profilu 

mundurowym w Zespole Szkół Licealnych i Technicznych w Rydułtowach przygotowujący 

do podjęcia służby w Policji, została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 

12 do protokołu. 

b) Projekt uchwały w sprawie wniosku do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

o zezwolenie na utworzenie oddziału o profilu mundurowym w Zespole Szkół Licealnych 

i Technicznych w Rydułtowach przygotowujący do podjęcia służby w Straży Granicznej, 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu.  
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Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie wniosku do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

o zezwolenie na utworzenie oddziału o profilu mundurowym w Zespole Szkół Licealnych 

i Technicznych w Rydułtowach przygotowujący do podjęcia służby w Straży Granicznej. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 26 radnych, bez 

głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/103/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie wniosku do Ministra 

Spraw Wewnętrznych i Administracji o zezwolenie na utworzenie oddziału o profilu 

mundurowym w Zespole Szkół Licealnych i Technicznych w Rydułtowach przygotowujący 

do podjęcia służby w Straży Granicznej, została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

c) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany Regulaminu Rady Społecznej Szpitala 

Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany Regulaminu Rady Społecznej Szpitala 

Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim. W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/104/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zatwierdzenia zmiany 

Regulaminu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim, została 

podjęta. Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr 

XXVIII/294/2021 z dnia 29 kwietnia 2021 r. w sprawie aktualizacji „Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla powiatu 

wodzisławskiego”, stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Infrastruktury i Ochrony Środowiska oraz 

Komisję Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu.  

Głosów w dyskusji nie było. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr 

XXVIII/294/2021 z dnia 29 kwietnia 2021 r. w sprawie aktualizacji „Planu zrównoważonego 

rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla powiatu wodzisławskiego”. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 26 radnych, bez głosów 

przeciwnych, bez  głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/105/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr XXVIII/294/2021 z dnia 29 kwietnia 2021 r. w sprawie 

aktualizacji „Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 

powiatu wodzisławskiego”, została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 

21 do protokołu. 

e) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały XXX/391/2022 Rady Powiatu 

Wodzisławskiego z dnia 27 kwietnia 2022 r. w sprawie zasad udzielania spółkom 

wodnym dotacji celowych z budżetu Powiatu Wodzisławskiego, trybu postępowania 

w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania, stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Infrastruktury i Ochrony Środowiska oraz 

Komisję Budżetu. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały XXX/391/2022 Rady Powiatu Wodzisławskiego 

z dnia 27 kwietnia 2022 r. w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych 

z budżetu Powiatu Wodzisławskiego, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji 

i sposobu jej rozliczania. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 24 radnych, bez głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/106/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany Uchwały 

XXX/391/2022 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 27 kwietnia 2022 r. w sprawie zasad 

udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Powiatu Wodzisławskiego, trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania, została podjęta. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr 

VIII/89/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego 

na 2025 rok wraz z załącznikami, stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Zdrowia i Pomocy Społecznej, Komisję 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska, Komisję Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisję 

Budżetu.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 

z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok wraz 

z załącznikami. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 

25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/107/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu 

Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok wraz z załącznikami, została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

g) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr 

VIII/88/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Wodzisławskiego na lata 2025-2041, stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu.  

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/88/2024 

z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wodzisławskiego na lata 2025-2041. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. 

Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/108/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/88/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 2025-2041, została 

podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

h) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani D. D. na działalność Dyrektora 

Centrum Administracyjnego Obsługi Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych 

w Gorzyczkach, w którego skład wchodzi Powiatowy Dom Dziecka w Gorzyczkach, 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu.  

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani D. D. na działalność Dyrektora Centrum 

Administracyjnego Obsługi Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w Gorzyczkach, 

w którego skład wchodzi Powiatowy Dom Dziecka w Gorzyczkach. W głosowaniu imiennym 

udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 24 radnych, bez głosów przeciwnych, 1 

głos wstrzymujący się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/109/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie rozpatrzenia skargi 

Pani D. D. na działalność Dyrektora Centrum Administracyjnego Obsługi Placówek 

Opiekuńczo – Wychowawczych w Gorzyczkach, w którego skład wchodzi Powiatowy Dom 

Dziecka w Gorzyczkach, została podjęta. Uchwała ta stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

i) Projekt uchwały w sprawie poparcia petycji Rady Gminy Mszana o wystąpienie do gmin 

Powiatu Wodzisławskiego o wsparcie finansowe działalności Ośrodka Wsparcia 

w Połomi, stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba zwróciła się do Członka Zarządu Pana Arkadiusza 

Skowrona i zapytała, czy dobrze rozumie treść petycji, że Gmina Mszana występuje do 

Powiatu o wsparcie ośrodka prowadzonego przez Powiat. 

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron odpowiedział, że ogólnie rzecz biorąc tak. 

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba zapytała co takiego się stało, że ośrodek, który od 

dziesięciu lat  bardzo dobrze prosperował, obecnie ma problemy finansowe. Następnie 

zapytała dlaczego Powiatowa Społeczna Rada ds. Osób Niepełnosprawnych, nie otrzymała 

tego do zaopiniowania. Zauważyła, że jest to poważna i niepokojąca sytuacja, i jej zdaniem 

należy się nad tym pochylić i porozmawiać. Zasugerowała, że być może jest to również temat 

do omówienia na konwencie.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron wyjaśnił, że jest to petycja radnych Gminy Mszana. 

Jeżeli chodzi o budżet dotyczący prowadzenia ośrodka, jest on wystarczający. Poinformował, 

że do dotacji, która obowiązywała w roku 2024, Powiat dopłacił ponad 58 000 złotych, aby 

pomóc w prowadzeniu ośrodka. Wspomniał o spotkaniu z radnymi Gminy Mszana, którzy 

chcieli zapoznać się z działalnością ośrodka. Podczas spotkania z kierownikiem ośrodka, 

pojawił się wątek dotyczący problemu z samochodem o dużym przebiegu. Poinformował, że 

ośrodek stara się, aby w najbliższym czasie go wymienić. Dodał, że wątek ten został przez 

radnych Gminy Mszana wzięty pod uwagę. Powiedział, że aby zakupić samochód, do 

przewozu osób z niepełnosprawnościami, stowarzyszenie Caritas musi sfinansować około 



Strona 22 z 31 
 

40% jego kosztów. Następnie przekazał, że na podstawie konkursu przeprowadzonego 

w roku poprzednim, zlecono zadanie Caritasowi na prowadzenie ośrodka w Połomii, na okres 

pięciu lat. Jednym z elementów, które były warunkiem przystąpienia do konkursu, było także 

dysponowanie samochodami, mogącymi przewozić osoby z niepełnosprawnościami. 

Z informacji jaką posiada z ośrodka, podpisaną przez Dyrektora Pana Andrzeja Pałkę, koszty 

związane z transportem stanowią drugi najwyższy wydatek w budżecie ośrodka, zaraz po 

wynagrodzeniach. Jak wynika z dokumentu, codziennie pokonywanych jest około 330 

kilometrów, aby przewieźć uczestników z wszystkich gmin. W sumie jest ich 35. 

Z Wodzisławia Śląskiego przywożone są 4 osoby, z Rydułtów 6, z Radlina 4, z Gorzyc 6, 

z Godowa 5, z Lubomi 1, z Marklowic 2, a z Mszany 7 osób. Taka liczba osób, rozproszona po 

całym Powiecie, powoduje że bus codziennie kursuje między godziną 6:00 a godziną 17:00. 

Z informacji jakie posiada, radnym chodziło właśnie o taki aspekt. W początkowej wersji 

rozważano również możliwość dofinansowania imprez organizowanych przez to 

stowarzyszenie, skierowanych do mieszkańców gminy Mszana, mających na celu integrację 

z osobami z niepełnosprawnościami. 

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba zwróciła się do Członka Zarządu Pana Arkadiusza 

Skowrona i zapytała co radni mają poprzeć. Czy chodzi o zakup samochodu, czy o wsparcie 

dla ośrodka w związku z trudną sytuacją finansową. Powiedziała, że chciałaby wiedzieć, czy 

pójdzie to w takiej formie do gmin, czy będzie się wystosowywać jakieś apele. Poprosiła 

o konkrety, dlatego że obawia się, iż petycja może wprowadzić niepotrzebny niepokój wśród 

osób z niepełnosprawnościami, które mogą poczuć się zagrożone, jeśli sytuacja finansowa 

ośrodka jest rzeczywiście trudna. Zapytała, czy Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron 

rekomenduje poparcie petycji i dlaczego. Następnie zadała pytanie, czy będzie zmieniana 

forma tej petycji, że ośrodek potrzebuje środki na samochód i jak to formalnie będzie 

wyglądało.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz wyjaśnił, że po podjęciu uchwały przez 

radnych, Przewodniczący Rady wyśle do gmin prośbę o wsparcie finansowe. Następnie 

poprosił Członka Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona o doprecyzowanie szczegółów, na co 

dokładnie mają być przeznaczone te środki.  

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba zauważyła, że tutaj chodzi o osoby z 

niepełnosprawnościami i o ich poczucie bezpieczeństwa. Dodała, że zna to środowisko, a to 

co zostanie powiedziane na sesji, będzie mogła przekazać tym osobom, czy ośrodek jest 

zagrożony lub nie. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz odpowiedział, że jeśli gminy podejmą 

inicjatywę, to bezpieczeństwo osób z niepełnosprawnościami będzie zapewnione. 

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron wyjaśnił, że nie ma takiego zagrożenia, ponieważ 

nie samo stowarzyszenie Caritas wyszło z apelem i z prośbą, że są jakieś ograniczenia 

finansowe czy organizacyjne. Stwierdził, że nie jest jasne, co dokładnie mieli na myśli radni 

z Gminy Mszana, którzy wyszli z inicjatywą, ponieważ apelu nie doprecyzowano. Zauważył, 
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że mogły istnieć dwie intencje: wsparcie dla lokalnych imprez organizowanych dla 

mieszkańców Gminy Mszana lub kwestia samochodu. Dodał, że byłby zaniepokojony gdyby 

to stowarzyszenie wystosowało apel, z którego wynikałoby że ma ciężką sytuację i prosi 

o pomoc. Wyjaśnił, że do tej pory stowarzyszenie, jeżeli miało trudną sytuację, zwracało się 

do Powiatu. Poinformował, że to jest ośrodek należący do Powiatu, prowadzony przez 

Powiat i w sytuacjach kryzysowych Powiat musi mu pomóc. Wyjaśnił, że o ten samochód nie 

może występować Gmina, ponieważ to było zadaniem stowarzyszenia Caritas, żeby móc 

startować do konkursu, musiało być wyposażone w dwa samochody, które będą świadczyły 

usługi przewozowe dla uczestników. Podkreślił, że radni z Gminy Mszana powinni apelować 

do poszczególnych gmin, a nie do Powiatu. Dodał, że jeżeli jedna z komisji poparła ten 

wniosek, to należy poprzeć intencje radnych.  

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba zauważyła, że pytała o rekomendacje Członka Zarządu 

Pana Arkadiusza Skowrona i nie otrzymała odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że była rekomendacja 

popierająca apel. Zauważył, że z takim wnioskiem wystąpiła Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji, a opinia Zarządu jest pozytywna.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron zauważył, że jest opinia Zarządu Powiatu, którego 

jest członkiem i głosował „za”.   

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przypomniał, że z inicjatywą 

uchwałodawczą w tej sprawie wystąpiła Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, natomiast opinię 

pozytywną, wydał Zarząd Powiatu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie poparcia petycji Rady Gminy Mszana o wystąpienie do gmin 

Powiatu Wodzisławskiego o wsparcie finansowe działalności Ośrodka Wsparcia w Połomi. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 24 radnych, bez 

głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący się. Wynik imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 35 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/110/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie poparcia petycji Rady 

Gminy Mszana o wystąpienie do gmin Powiatu Wodzisławskiego o wsparcie finansowe 

działalności Ośrodka Wsparcia w Połomi, została podjęta. Uchwała ta stanowi załącznik nr 

36 do protokołu. 

j) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

Wodzisławskiego na 2025 rok, stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu, Komisję Rewizyjną, Komisję Budżetu, 

Komisję Zdrowia i Pomocy Społecznej, Komisję Infrastruktury i Ochrony Środowiska, Komisję 

Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisję Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu.  
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Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

Wodzisławskiego na 2025 rok. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. 

Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/111/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie przyjęcia planów 

pracy komisji stałych Rady Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok., została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Ad. 6 

Funkcje kontrolne Komisji Rewizyjnej: 

a) sprawozdanie z realizacji Planu kontroli Komisji Rewizyjnej za 2024 rok, stanowi załącznik 

nr 40 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że zgodnie z §39 

Statutu Powiatu Wodzisławskiego z przeprowadzonych kontroli Komisja Rewizyjna składa 

Radzie roczne sprawozdanie w terminie do końca stycznia następnego roku. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 

b) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Wodzisławskiego na 2025 rok, stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

Ponadto Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przypomniał, że działalność 

Komisji Rewizyjnej, wymaga akceptacji przez całą Radę Powiatu, gdyż Komisja ta jest 

narzędziem całej Rady i pełni funkcję kontrolną. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Wodzisławskiego na 2025 rok. W głosowaniu udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Uchwała Nr IX/112/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zatwierdzenia Planu 

Kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
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Ad. 7 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 

9 pkt 12 ustawy o samorządzie powiatowym, interpelacje i zapytania muszą zostać złożone 

na piśmie, a odpowiedzi też są udzielane pisemnie. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, iż w okresie 

międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie.  

Radna Pani Danuta Maćkowska oraz Radny Pan Wojciech Koźlik złożyli interpelację 

w sprawie planowanej przebudowy ulicy Bohaterów Warszawy w Rydułtowach (od mostu na 

rzece Nacyna do granicy z Radlinem), łącznie z wymianą mostu, która stanowi załącznik nr 44 

do protokołu.  

Radna Pani Danuta Maćkowska złożyła interpelację w sprawie wzrostu wynagrodzeń, która 

stanowi załącznik nr 45 do protokołu.   

Radny Pan Marek Tumułka złożył interpelację w sprawie uczczenia 1000-lecia koronacji 

Bolesława Chrobrego, która stanowi załącznik nr 46 do protokołu.   

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że wnioski 

i oświadczenia radnych, zgodnie z zapisami §18 ust. 2 Statutu Powiatu Wodzisławskiego, 

mogą być zgłaszane ustnie lub pisemnie. Mogą być również zgłaszane na posiedzeniach 

komisji. 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz udzielił głosu obecnym na sesji 

gościom. Poprosił o przedstawienie się i syntetyczną wypowiedź.    

Radna Miasta Pszów Pani Helena Durok powiedziała, że chce przekazać co o całej sytuacji 

związanej z zamkniętym szpitalem w Rydułtowach myślą mieszkańcy Rydułtów, Pszowa oraz 

innych ościennych miejscowości. Zwróciła się do radnych i powiedziała, że mieszkańcy im 

zaufali i liczą na ich uczciwość w podejmowaniu dobrych decyzji w ich imieniu. Dodała, że 

rydułtowski szpital, to jest historia Rydułtów. Przeżył powstanie, wojnę, komunę, a teraz stoi 

pusty i niszczeje. Powiedziała „ludzie, co wyście zrobili przez te parę lat? Jakie były wasze 

decyzje? Normalnie serce pęka i dusza też”. Zauważyła, że rydułtowski szpital miał 

wspaniałych lekarzy. Nie był zadłużony, czego nie można powiedzieć o szpitalu 

w Wodzisławiu Śląskim. Powiedziała, że ratując szpital w Wodzisławiu Śląskim, „waszymi 

decyzjami zniszczyliście szpital w Rydułtowach, a trzeba było zrobić odwrotnie”. Dodała, że 

jest w stanie zrozumieć radnych z Wodzisławia Śląskiego, którzy głosowali za zamknięciem 

szpitala w Rydułtowach, ale nie może zrozumieć radnych z Rydułtów i Pszowa. Zapytała 

dlaczego prywatnym biznesmenom opłaca się, a „nam nie”, po co „kasy chorych” i wpłacanie 

co miesiąc wysokich składek. Następnie zapytała co ma powiedzieć mieszkańcom. Jakie są 

plany związane z całym terenem i budynkami. Poprosiła w imieniu mieszkańców, aby tego 
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nie sprzedawać. Powiedziała, że takie informacje do nich dotarły. Zauważyła, że to będzie 

wyprzedaż majątku i historii Rydułtów. Stwierdziła, że budynki te mają służyć pokoleniom, 

a „wy” się tego chcecie pozbyć. Dodała, że w budynkach poszpitalnych można utworzyć dom 

opieki dla osób starszych i chorych. Zapytała czy nikt nie pomyślał o tym, że za kilka lat, też 

będzie potrzebował takiej opieki. Poprosiła aby radni zastanowili się i podejmowali dobre 

decyzje. Następnie poruszyła kwestię szpitala w Wodzisławiu Śląskim. Powiedziała, że była 

w listopadzie w wodzisławskim szpitalu, gdzie spotkało ją bardzo przykre doświadczenie. 

Dodała, że szczegóły zna Radna Pani Jolanta Górecka, z którą rozmawiała po powrocie ze 

szpitala. Powiedziała, że nie chce nikogo krytykować, ale chodzi jej o zmianę na lepsze opieki 

nad chorymi. Dodała, że nie chce też nikogo obrażać, ale lekarze i pielęgniarki mogliby 

okazać więcej szacunku i empatii ludziom chorym. Zauważyła, że kiedyś w szpitalach były 

kuchnie, jedzenie było pyszne. Obecnie są modne cateringi i szpital w Wodzisławiu Śląskim 

korzysta z takiego cateringu dowożonego z Bielska-Białej. Stwierdziła, że jedzenie jest 

fatalne, a ludzie się skarżą. Zwróciła się do radnych i powiedziała, że to od ich decyzji 

wszystko zależy. Poprosiła, aby nie sprzedawać rydułtowskiego szpitala. Powtórzyła, że 

ludzie zaufali radnym, dlatego prosi o dobre decyzje w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że dzisiejsza sesja nie jest 

tematycznie związana z ochroną zdrowia, dlatego nie będzie rozwijać się dyskusji w tym 

temacie, jedynie wysłucha się osób, które przyszły na sesję zabrać głos.  

Radny Miasta Rydułtowy Pan Gabriel Miliczek wyraził swoje oburzenie wobec sytuacji 

związanej ze szpitalem w Rydułtowach. Zauważył, że wszystkie propozycje Członka Zarządu 

Pana Arkadiusza Skowrona powodują u niego „mętlik w głowie” i w sumie nie wie już co na 

terenie szpitala w Rydułtowach w ogóle będzie. Powiedział, że niektórzy radni uczestniczyli 

w potkaniu i słyszeli propozycje Członka Zarządu, takie jak oddział dla osób przewlekle 

chorych, oddział paliatywny, kuchnia dostosowana dla osób z niepełnosprawnościami, a na 

piętrze mieszkania dla osób starszych. Dodał, że na wszystko by się zgodził, bo wiadomo, że 

tych lekarzy już się nie pozyska. Wspomniał o Funduszu Szwajcarskim, dzięki któremu będzie 

można zagospodarować jeden z budynków. Poinformował, że już dawno apelował, że 

budynek ciągle był zalewany. Dodał, że Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron na ostatniej 

sesji tłumaczył, że czekano na dachówkę. W budynku, o którym wspomniał, warunki były 

katastrofalne, w niektórych pokojach znajdowało się 5 centymetrów wody. Mówił także 

o stanie technicznym budynku, który jest w tak złym stanie, że budził w nim przerażenie, 

a w trakcie wizyt na miejscu zorientował się, jak poważna jest sytuacja. Zapytał, czy nie 

można było szybciej tego zabezpieczyć. Powtórzył, że apelował o to. Uczestniczył w sesjach, 

podczas których poruszany był temat szpitala w Rydułtowach. Dodał, że pielęgniarki 

sygnalizowały mu ten temat. Wspomniał, że mówił również o tym, iż na balkonach dużego 

budynku, czy na budynku kuchni, rosły trzydziestocentymetrowe brzózki. W momencie kiedy 

rozpoczęto prace, brzózki miały już 170 cm. Zapytał jak długo można apelować, żeby 

wykonać podstawowe rzeczy, celem zabezpieczenia przed niszczeniem. Zauważył, że są to 

budynki zabytkowe. Powiedział, że to jest coś strasznego i „to się nawet nadaje do 
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prokuratury”. Następnie powiedział, że Dyrektor ich lekceważy i z jego propozycji nic nie 

wynika. Wspomniał o programie rządowym i planach związanych z utworzeniem oddziału dla 

ludzi przewlekle chorych, który pomieści 200 osób. Zauważył, że jest to wspaniała inicjatywa. 

Dodał, że obecnie pacjenci po jednodniowym pobycie na Izbie Przyjęć są wypisywani ze 

szpitala, bez szczegółowych badań. Wspomniał o swojej znajomej, która została wypisana ze 

szpitala z ostrym zapaleniem płuc. Stwierdził, że kiedyś pacjent wychodząc ze szpitala był 

zadbany i wiedział co mu dolega. Poprosił, aby zabrać się za pracę. Zauważył  również brak 

jakichkolwiek działań zmierzających do wynajmu pomieszczeń szpitalnych. Stwierdził, że 

można byłoby umieszczać ogłoszenia za pośrednictwem mediów, wówczas być może 

znalazłyby się zainteresowane firmy. Powtórzył, aby zabrać się za pracę, dlatego że „tych 

bajek, to już nikt nie chce z nas słuchać”. Poinformował, że po ostatniej sesji, zawrzało 

w Rydułtowach. Ludzie są oburzeni zaistniałą sytuacją. Poruszył także problem związany 

z trawnikiem wokół szpitala, który z powodu braku środków, nie był odpowiednio 

pielęgnowany. Dodał, że z informacji jakie posiada, były dyrektor szpitala, w roku 2023 

wypowiadał się w Radiu 90, iż opłaty za parking obok szpitala będą przeznaczone na koszenie 

trawy, naprawę chodników i dróg. Stwierdził, że do tej pory nic w tym temacie się nie działo. 

W momencie kiedy mieli przyjść radni Powiatu Wodzisławskiego, pracownicy nawet 

w niedzielę przycinali żywopłoty i przygotowywali wszystko, aby radni odnieśli pozytywne 

wrażenie, że coś dzieje się w tym szpitalu. Następnie powiedział, że dach budynku, w którym 

znajduje się rehabilitacja, do tej pory nie jest naprawiony i przecieka. Dodał, że przed każdą 

wizytą Sanepidu pomieszczenie jest malowane. Powiedział, że remont nadal nie jest 

wykonany. Dodał, że Radny Powiatu Wodzisławskiego mówił, że fachowiec nie chciał 

wykonać tego remontu, co jest nieprawdą, gdyż z informacji jakie posiada nie było środków 

na ten remont. Zauważył, że w szpitalu nie ma pracownika technicznego. Stwierdził, że na 

podwyżkę dla Dyrektora były pieniądze, a na inne rzeczy, które trzeba wykonać w obiekcie, 

nie ma środków. Kolejną kwestią, którą poruszył, i która zbulwersowała mieszkańców była 

informacja, którą przekazał Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron, iż Zarząd chce podjąć 

uchwałę w sprawie sprzedaży terenów, na których znajduje się szpital. Sprzeciwił się temu 

pomysłowi, wskazując, że taki krok mógłby mieć bardzo negatywne konsekwencje. Zauważył, 

że obiekt ten jest fantastyczny. Dodał, że Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron mówił, że 

obiekt nadaje się dla osób z niepełnosprawnościami. Powiedział, że mnóstwo pieniędzy 

przeznaczono na szpital w Wodzisławiu Śląskim. Stwierdził, że w czasach kiedy w szpitalu 

w Rydułtowach była porodówka, szpital nie był zadłużony i „było milion dochodu”. Dodał, że 

lekarze poszli w inną stronę. Następnie powiedział: „Proszę tego nie robić i żądam, bo 

zobaczycie Państwo, że będzie naprawdę bunt społeczny”. Dodał, że jeżeli nie podejmie się 

stosownych działań w tym kierunku, powiadomi media. Powiedział, że dla niego szpital jest 

ważny i  wszyscy mówią, że to jest jego dziecko. Dodał, że będzie o niego walczył do końca. 

Wspomniał o nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej w Rydułtowach dla pacjentów do 

ukończenia 18 roku życia. Twierdził, że matki z dziećmi muszą płacić za dodatkowe badania. 

Zauważył, że w Wodzisławiu Śląskim mieszkają mądrzy ludzie. Wspomniał o mieszkance 

Radoszów, która ukończyła Harward. Zastanawiał się czy w okolicy nie ma odpowiednich 
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osób na stanowiska dyrektora, czy trzeba korzystać z usług zewnętrznych firm i czy w okolicy 

nie ma podmiotów, które chciałyby się tym zająć. Stwierdził, że „oni nie są od nas. Oni nie 

czują, tego poczucia bycia tu i normalnej współpracy z nami”. Następnie powiedział, że jest 

samodzielny, działa po swojemu i nikt go do niczego nie zmusi. Powiedział, że w poniedziałek 

poszedł do przychodni w Wodzisławiu Śląskim. W przychodni tej były tłumy, 120 osób. 

Wskazał na dramatyczne warunki, w jakich pacjenci, zwłaszcza osoby 

z niepełnosprawnościami, muszą czekać na pomoc. Następnie poruszył problem 

przeniesienia przychodni do Wodzisławia Śląskiego, wskazując że lekarze chcieli zostać 

w Rydułtowach. Zastanawiał się, czy w momencie kiedy budynek jest nadal ogrzewany, 

przeprowadza się tam kolonoskopię, nie można byłoby przeprowadzać również konsultacji 

kardiologicznych. Zauważył, że jest przestrzeń w szpitalu na tego typu działalność. Stwierdził, 

że pomieszczenia są w idealnym stanie. Poprosił, aby  rozważyć koncepcję związaną 

z przeniesieniem kilku lekarzy. Stwierdził, że przestrzenie w Rydułtowach mogłyby zostać 

lepiej zagospodarowane, szczególnie w obliczu rosnącej liczby chorób, takich jak np. 

krztusiec. Poprosił o konkretne działania w tym temacie. Zauważył, że obecnie nic się nie 

dzieje. Wspomniał, że w poprzedniej kadencji, Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba 

sugerowała, w momencie kiedy oddawano do użytku oddział geriatryczny, że budynek ten 

w ogóle nie jest przystosowany.   

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że pewne działania są 

podejmowane, a być może Pan Gabriel Miliczek o nich nie wie. Następnie zauważył, że 

w trakcie dyskusji padło wiele  gorzkich słów, które nie mogą pozostać bez odpowiedzi. 

Zasugerował, że nie wszystkie przedstawione opinie są całkowicie trafne. Zauważył, że być 

może trudne sytuacje występują, ale trzeba również zaprezentować drugą stronę. Poprosił 

Wicestarostę Panią Barbarę Chrobok o zabranie głosu. 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok odniosła się do wypowiedzi Pani Heleny Durok, która 

powiedziała: „liczę na waszą uczciwość”. Podkreśliła, że ich uczciwość jest bardzo wysoka, 

dlatego zajmują się tym terenem/nieruchomością. Zaznaczyła, że już nie mówi o tym terenie, 

jako o szpitalu. Wspomniała, że sama rodziła dziecko w Rydułtowach, w warunkach, które 

wolałaby zapomnieć. Dodała, że nie chciałaby ponownie rodzić w tym miejscu. Powiedziała, 

że niestety trafiła na końcówkę jego działalności. Dodała, że poszłam tam z polecenia, bo lata 

wcześniej była to jedna z lepszych porodówek. Zgodziła się z Panią Heleną Durok, że były to 

lata świetności tego szpitala, jednak te lata już minęły. Następnie odniosła się do słów „co 

wyście zrobili przez ostatnie lata”. Zauważyła, że „nie wyście” ponieważ obecna Rada 

Powiatu działa od maja ubiegłego roku i od tego czasu wciąż pracuje nad różnymi 

pomysłami. Dodała, że Pan Gabriel Miliczek powiedział, że traktuje już to jako bajki. 

Podkreśliła, że każdego dnia są inne pomysły i sprawdzane są inne możliwość: od sprzedaży, 

były takie rozmowy, do wynajmu, dzierżawy czy zagospodarowania. Na razie, poza opieką 

senioralną, poza medycyną ogólnie czy kwestią zdrowotną nie było mowy o sprzedaży na 

inną działalność. Zwróciła uwagę, że Pan Gabriel Miliczek jest radnym Rydułtów, a także 

wspomniała o Panu Wojciechu Koźliku, który pełnił funkcję radnego Rydułtów w poprzedniej 
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kadencji i oni dobrze znają plan zagospodarowania przestrzennego tego terenu. Podkreśliła, 

że to właśnie radni z Rydułtów wyznaczyli kierunek, w którym należy podążać w kwestii 

zagospodarowania nieruchomości. Zaznaczyła, że ten kierunek jest bardzo ważny, ponieważ 

wskazuje sposób, w jaki nieruchomość może być wykorzystana. Podkreśliła, że nikt nie 

będzie tego sprzedawał na stację wulkanizacyjną czy jakąkolwiek działalność, która nie służy 

mieszkańcom. Następnie odniosła się do pytania o to, dlaczego prywatnym opłaca się 

prowadzenie działalności. Zauważyła, że prywatnym opłaca się prowadzenie działalności, 

ponieważ prywatny właściciel otwiera zakład i klienci płacą. Natomiast w przypadku 

powiatowego szpitala finansowanie odbywa się odgórnie. Stwierdziła, że nie jest 

zadowolona z tego systemu, jednak nie jej rolą jest go ocenianie. Następnie odniosła się do 

wypowiedzi Pana Gabriela Miliczka, który zaproponował pewne rozwiązania. Dodała, że Pan 

Miliczek mówi o szacunku i empatii. Wspomniała, że na sesji obecna jest Pani z Izby Przyjęć 

z Wodzisławia Śląskiego, która może krótko powiedzieć jakie będą zmiany. Stwierdziła, że 

jest to najlepsze rozwiązanie ponieważ nie czuje się na siłach tu i teraz, aczkolwiek życzy jak 

najlepiej zarówno dla Szpitala jak i dla terenów poszpitalnych w Rydułtowach. Zauważyła, że 

Pan Gabriel Miliczek jest zbulwersowany i ma mętlik w głowie. Powiedziała, że Pan Miliczek 

może pomóc i uważa, że ta pomoc dla radnych, dla mieszkańców Rydułtów, Pszowa, 

Wodzisławia Śląskiego, całego Powiatu Wodzisławskiego, jest bardzo ważna. Podkreśliła, że 

potrzebny jest spokój. Następnie zapewniła, że jeśli pojawi się pomysł to będzie on na pewno 

lepszy niż obecna sytuacja, w której budynki stoją i niszczeją. Ponadto jeżeli ten pomysł 

będzie na to, żeby Rydułtowy były miastem, które może być dumne z tego miejsca, jest 

pewna, że tego pomysłu nikt, jeśli podniesie rękę, nie będzie się wstydził. Następnie 

powiedziała, że „mamy mętlik w głowie” ponieważ zamiast pracować, to cały czas, trzeba się 

tłumaczyć z decyzji, które jeszcze nie zostały podjęte. Zapytała z czego ma się tłumaczyć. 

Z pomysłu na to, żeby zrobić mieszkania dla osób starszych. Odpowiedziała, że nie gdyż po 

sprawdzeniu okazało się, że plan zagospodarowania przestrzennego, tego nie przewiduje. 

Owszem mogą być mieszkania, jednak ponad funkcją usługową. Zapytała, czy ma się 

tłumaczyć ze starań o środki z Krajowego Planu Odbudowy na długoterminowe wsparcie. 

Powiedziała, że nie będzie obiecywać ponieważ nie wie, czy uda się pozyskać pieniądze. 

Natomiast Dyrektor Szpitala złożył wniosek, zaś wszyscy radni poparli projekt, który ma na 

celu zapewnienie wsparcia osobom starszym w Rydułtowach. Zapytała, czy ma się wstydzić 

ogłoszeń o wynajmie pomieszczeń. Zauważyła, że nie będzie się umieszczać ogłoszeń 

w Dzienniku Zachodnim czy Nowinach. Zapytała kto tam ma przyjść, kogo ma zachęcić. 

Stwierdziła, że osoby wynajmujące pomieszczenia powinny świadczyć usługi zdrowotne. 

Poinformowała, że wczoraj wpłynął pierwszy wniosek na wynajem pomieszczenia, ale to 

dopiero początek drogi, która kończy się podpisaniem umowy. Dodała, że nie wie, czy to 

wynajmowanie się uda, bo nie wie, czy będzie na to kogoś stać. Odnosząc się do słów Pana 

Gabriela Miliczka o „cudownych wnętrzach”, zauważyła, że gdyby wnętrza były cudowne, to 

już ktoś by tam coś zrobił. Zauważyła, że sam Pan Miliczek wspomniał o złym przystosowaniu 

do osób z niepełnosprawnościami. Stwierdziła, że rozumie jego rozżalenie, że jest Wodzisław 

Śląski a nie Rydułtowy natomiast zauważyła, że Wodzisław Śląski i Rydułtowy to dwa różne 
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zasoby, chociaż Rydułtowy mają ogromny potencjał. Zapewniła, że zrobią wszystko, aby ten 

potencjał wykorzystać. Powiedziała, że nie ma pewności, czy zdecydują się na sprzedaż 

nieruchomości, ale jeśli pojawi się odpowiedni inwestor, gotowy zainwestować duże 

pieniądze, na przykład w sanatorium, to byłaby gotowa na taki krok. Jeśli pojawi się pomysł 

na stworzenie kompleksu, który przyciągnie ludzi i wzmocni potencjał Rydułtów i Powiatu 

Wodzisławskiego, to bez wahania poprze ten projekt. Natomiast jeśli ktoś zaproponuje 

przedsięwzięcie, które nie pasuje do charakteru Rydułtów ani Powiatu Wodzisławskiego, nie 

będzie go wspierała. Jeśli ktoś zdecyduje się wynająć przestrzeń i planuje tam prowadzenie 

zakładu samochodowego, jej ręka nie zostanie podniesiona. Jednakże, jeśli pojawi się pomysł 

na stworzenie miejsca opieki dla seniorów, hospicjum czy domu spokojnej starości, 

z pewnością będzie go popierać. Powiedziała, że „obdarzyliście nas zaufaniem i dajcie nam to 

zaufanie wypełniać, do końca tej kadencji, a jeśli zrobimy coś złego, przyjdźcie i powiedzcie, 

ale dopiero jak zrobimy”. Podkreśliła, że nie można słuchać plotek. Odniosła się do Pana 

Gabriele Miliczka i powiedziała, że jedyne co może zrobić to im pomóc i nie rozsiewać plotek. 

Zauważyła, że w całym Powiecie mówi się o tym, co ma powstać na terenie szpitala 

w Rydułtowach, jednak na ten moment nie wiadomo. Gdy decyzja zostanie podjęta, wszyscy 

zostaną o niej poinformowani. Następnie poprosiła o zaufanie w tym kierunku, a także 

wsparcie i spokój. Zauważyła, że szum medialny i wzajemne argumentowanie, wskazywanie 

na to, że coś jest niezrobione, brzydkie i wszyscy są niezadowoleni może spowodować, że 

nikt nie będzie chciał zainwestować ponieważ każdy będzie się bał. Powiedziała, że ważne 

jest, by stworzyć dobre środowisko do inwestycji i rozwoju Rydułtów, a także by mówiono 

dobrze o szpitalu w Wodzisławiu Śląskim i potencjale Rydułtów. Dodała, że należy tam, 

zrobić coś z czego wszyscy będą dumni.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz podziękował Wicestaroście Pani 

Barbarze Chrobok za bardzo emocjonalną, ale również bardzo merytoryczną wypowiedź. 

Zaznaczył, że nie chciałby dzisiaj rozwijać dyskusji w tym temacie, ponieważ nie jest to 

przedmiotem dzisiejszych obrad.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok odniosła się do wypowiedzi Pana Gabriela Miliczka 

i powiedziała, że konsultacje można przeprowadzać wtedy gdy posiada się konkretne 

argumenty. Poinformowała, że jeśli otrzyma się środki z KPO i będzie można za 24 miliony zł 

rozbudować pałac, a także zabezpieczyć fundusze na dalsze jego utrzymanie, bo taki jest 

warunek, ona ani żaden z radnych nie będą tracili czasu na konsultacje. Wówczas będzie 

trzeba podpisywać umowy z dnia na dzień. Dodała, że wierzy, iż   każdy mieszkaniec 

Rydułtów, będzie zadowolony z faktu, iż ten budynek odzyska swoją świetność i będzie miał 

swoje stanowisko w Powiecie Wodzisławskim. Dodała, że jeżeli przedstawiony pomysł będzie 

kontrowersyjny, z pewnością zostaną przeprowadzone konsultacje, zgodnie z obietnicą. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że myśli, iż dyskusja 

dotycząca pomieszczeń po byłym szpitalu w Rydułtowach, będzie kontynuowana. Zauważył, 

że jest to niewątpliwie temat trudny. Dodał, że inaczej wygląda dyskusja, kiedy posiada się 

wystarczającą ilość środków, a pomieszczenia i obiekty są w bardzo dobrym stanie. 
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Natomiast tu, wychodzi się z pozycji bardzo niekorzystnej. Powiedział, że Zarząd Powiatu 

przejawia i nadal będzie musiał przejawiać wiele inicjatywy i podejmować różne propozycje 

zagospodarowania. Dodał, że wierzy, iż to uda się zrobić, pomimo tego, że temat jest 

nieprzeciętnie trudny. Poinformował, że jest samorządowcem od 35 lat i wie jak takie sprawy 

się podejmuje. Zupełnie inaczej jest w momencie, kiedy posiada się piękne pomieszczenia 

i środki finansowe. Zauważył, że szpital głównie bazuje na środkach z Narodowego Funduszu 

Zdrowia i musi ograniczać swoją działalność. Dodał, że trzeba to wszystko jakoś połączyć, 

żeby było dobrze.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zapoznał radnych z: 

− harmonogramem posiedzeń Komisji Rady Powiatu Wodzisławskiego w miesiącu marcu 

2025 roku, 

− harmonogramem posiedzeń sesji na najbliższe miesiące,  

− pismem związków zawodowych Szpitala, 

− odpowiedzią Dyrektora Szpitala Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim na pismo związków 

zawodowych.  

Ad. 10 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz 

Chrószcz zamknął obrady IX sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

Protokołowały: 

Dorota Haleš 

Patrycja Wolska  
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